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З А П И С Н И К 

са 19. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине 
Босне и Херцеговине 

 
 
 Деветнаеста сједница Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине одржана је 19. априла 2000.године. Присуствовало је 29 посланика – из 
Федерације БиХ 14, из Републике Српске 14.  Посланици Ана Хавел и Мара Перкановић  
на сједницу су закаснили због службеног пута.  
 Одсуство са сједнице најавили су: Иво Мијачевић и Анита Микулић из 
здравствених разлога, Харис Силајджић, Сејфудин Токић, Богић Богићевић и Иво 
Лозанчић због службеног пута. Због службенго пута одсуствовао је и г. Ибрахим Спахић, 
а Неджад Бранковић и Хамдија Куловић су поднијели оставку због неспојивости функције 
посланика и посла који обављају. Без најаве одсуствовали су Тарик Чаршимамовић, Сафет 
Оручевић и Едхем Бичакчић. 
 
 Сједницом је на почетку предсједавао предсједавајући Перо Скопљак, а у једном 
дијелу Халид Гењац, први замјеник предсједаваућег, због обавеза г. Скопљака према 
пријему стране делегације.  
 Предсједавајући Перо Скопљак је обавијестио посланике да је на састанку Колегија 
усаглашен приједлог дневног реда. Изнио је и приједлог Колегија да се прије расправе о 
дневном реду изврши избор два члана Верификационе комисије - из реда хрватских 
посланика г. Љубомир Зовко, а из реда бошњачких посланика умјеста г. Алме Чоло, г. 
Ибрхим Спахић. 
 Посланици су једногласно усвојили приједлог Колегија, па је предсједавајући 
констатовао да су г. Љубомир Зовко и Ибрахим Спахић изабрани за чланове 
Верификационе комисије.  
 Затим је предсједавајући изнио приједлог Колегија да се из приједлога дневног 
реда скине Приједлог пословника Представничког дома због великог броја поднесених 
амандмана, као и због тога што Приједлог полсловника још није разматрала Комисија за 
уставна и правна питања. Остале тачке приједлога дневног реда дао је на расправу.  
 У расправи поводом приједлога дневног реда учествовали су: Иво Дивковић, 
Никола Шпирић, Расим Кадић, Златко Лагумджија, Мирко Бањац, Суада Муминагић, 
Ивица Пашалић и Бранко Докић.  
 Послије дискусије замјеник предсједавајућег, г. Халид Гењац, прво је ставио на 
гласање приједлог дневног реда  Колегија, осим Приједлога пословника Представничког 
дома.  
 Од 25 присутних ЗА је гласао 21 посланик. Замјеник предсједавајућег је 
констатовао да је приједлог дневног реда Колегија усвојен.  Затим је констатовао да је 
посланик Никола Шпирић повукао приједлог да се у дненви ред уврсти анализа рада 
Независне комисије за медије из разлога што су посланици тек данас добили материјал, а 
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према Пословнику посланици материјале треба да добију најмање седам дана прије 
сједнице.  
 Замјеник предсједавајућег на гласање је дао приједлог г. Шпирића да Приједлог 
пословника остане у дневном реду. ЗА приједдлог су гласала 4 посланика, а 11 је гласало 
против. Према томе, приједлог није усвојен.  
 У вези са протестом  г. Лагумджије зашто још у дневни ред није увршетна  
расправа  о економској и социјалној полтиици у Босни и Херцеговини, предсједавајући 
Скопљак је напоменуо да је код Вијећа минситара ургирано да достави потребан 
материјал за ову тему, што још није учињено. Нагласио је да ће служба поново ургирати 
за достављање тог материјала. 
 
 Према томе, 19. сједница Представничког дома имала је сљедећи 
 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Усвајање записникса са 16. сједнице Представничког дома, 
2. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности: 

- о Приједлогу закона о јавним исправама и 
- о Нацрту изборног закона БиХ (предлгач Клуб посланика КДЗ-а БиХ), 

3. Приједлог закона о измјенама и допунама Оквирног закона о приватизацији 
предузећа и банака (предлагач посланик Суада Муминагић), 

4. Нацрт закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици БиХ, 
5. Нацрт закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи БиХ, 
6. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Протокола II уз Конвенцију о забрани и ограничавању употребе одређених 
врста класичног оружја за које се може сматрати да има прекомјерне 
трауматске ефекте или да ђелује без разлкике у погледу циљева, 

б)  Koнвенције Међународне организације рада број 105. о забрани присилног 
рада, 

ц)   Оквирне конвенције Уједињених нација о промјени климе, 
д)  Споразума између Босне и Херцеговине и Савезне Републике Њемачке о 

оснивању и ђелатности института за културу,  
е) Споразума о сарадњи на превенцији и борби против прекограничног 

криминала, 
ф)  Конвенције о помирењу и арбитражи у оквиру КЕБС-а, 

7. Смјернице Европске уније и Програм мјера и активнсори ради спровођења 
реформи у БиХ са закључцима Предсједнитшва БиХ, 

8. Одговори на посланичка питања и питања посланика.  
 
 
Ад - 1: Записник са 16. сједнице представничког дома 
 
 На записник са 16. сједнице примједбу је дала посланик Десанка Рађевић, у дијелу 
гђе се говори о гласању о Нацрту изборног закона БиХ (предлгачи група посланика СДП-
а), да је констатован погрешан резултаат гласања.  
 Са 21 гласом ЗА и 3 против усвојен је Записник са 16. сједнице Представничког 
дома, са обавезом да се у записнику исправи неправилнсот коју је изнијела посланик 
Рађевић.  
 
 
Ад - 2: Извјештај Комисије колегија о настојању за постизање сагласности: 
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             -  о Приједлогу закона о јавним исправама и 
             -  о Нацрту изборног закона БиХ (предлгач Клуб посланика КДЗ-а БиХ) 
 

а) Замјеник предсједавајућег г. Халид Гењац подсјетио је посланике да је 
Приједлог закона о јавним исправама на претходној сједници добио већину присутних, 
али не и ентитетску већину, те да о истом није постигнута сагласност на Комисији 
Колегија. Потом је дао Приједлог закона на други круг  гласања. 

  
Од 25 присутних посланика ЗА је гласало 10, а 14 је гласло против. Г-дин  Гењац је 

констатовао да Приједлог закона није добио већину присутних  и да нема пторебе гласати 
по ентитетима. 

 
б) Ни  Нацрту изборног закона (предлагач: Клуб посланика ХДЗ-а) није добио 

сагласност Комисије Колегија. На сједници је извршен други круг гласања.  
 
Од 25 присутних посланика ЗА Нацрт је гласало 11, а 14 је гласало против. Замјенк 

предсједавајућег је констатовао да Нацрт закона није добио већину присутних посланика 
и да није усвојен.  

Поводом овог гласања дискутовали су Мирко Бањац и Расим Кадић.  
 
Ад - 3: Приједлог закона о измујенама и допунама Закона о приватизацији  
            предузећа и банака (предлагач: посланик Суада Муминагић) 
 
 Приједлог закона образложила је г. Суада Муминагић. 
 Дискутовао је посланик Вито Ракић, а потом се Дом о Приједлогу закона изјаснио.  
 ЗА је гласло 9 посланика, а 12 је гласало против. Према томе, Приједлог закона 
није усвојен. 
 
Ад - 4: Нацрт закона о измјенама и допунама Закона о царинској 
 политици Босне и Херцеговине 
 
 Посланик Раифа Алагић истовремено је поднијела извјештај Комисије о питањима 
вањске  трговине и царина о разматрању Нацрта закона о измјенама и допунама Закона о 
царинској политици БиХ и Нацрта закона о измјенама и допунама Закона о царинској 
тарифи БиХ.  
 Дискутовао је посланик Вито Ракић. 
 Са 19 гласова ЗА и 3 уздржана (из ФБиХ 11, из РС 8) Представнички дом је усвојио 
закључак да Нацрт закона усваја као основу за израду приједлога закона, те да се 
дискусија о Нацрту достави предлагачу ради узимања у обзир при изради приједлога. 
 
Ад - 5: Нацрт закона о измјенама и допунама Закона  
 о царинској тарифи Босне и Херцеговине 
 
 У дискусији поводом овог нацрта учествовли су посланици Вито Ракић, Раденка 
Балта и Расим Кадић.  
 Дом је усвојио закључак да се Нацрт закона усваја као основа за израду приједлога 
закона, уз достављање дискусија предлагачу ради узимања истих у обзир при изради 
приједлога. 
 Дом је такође усвојио приједлог посланика да Вијеће министара, прије достављања 
приједлога закона у парламентарну порцедуру, Представничком дому достави анализу 
циљева који се желе  постићи у имплементацији закона', односно циљева који се желе 
постићи утврђивањем нових царинских стопа и тарифа.  
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 За закључке је гласао 21 посланик, а три посланика су гласала против. 
 
Ад - 6: Давање сагласности за ратификацију... 
 
 У оквиру ове тачке дневног реда дискутовао је посланик Миодраг Деретић, а потом 
је минситар инсотраних послова Јадранко Прлић дао одређена објашњења у име Вијећа 
министара.  
 Са 23 гласа ЗА и два уздржана, Представнички дом је дао сагласност за 
ратификацију: 
 

a) Протокола II уз Конвенцију о забрани и ограничавању употребе одређених  
врста класичног оружја за које се може самтрати да има прекомјерне   
трауматске ефекте или да ђелује без разлкике у погледу циљева, 

б)  Конвенције Међународне организације рада број 105. о забрани присилног 
рада, 

ц)  Оквирне конвенције Уједињених  нација о промјени климе, 
д) Споразума између Босне и Херцеговине и Савезне Републике Њемачке о   

оснивању и ђелатности института за културу,  
е) Споразума о сарадњи на превенцији и борби против прекограничног 

криминала, 
ф)  Конвенције о помирењу и арбитражи у оквиру КЕБС-а. 

 
Ад - 7: Смјернице Европске уније и Програм мјера и активности ради 
 спровођења реформи у БиХ са закључцима Предсједништва БиХ 
 
 Уводно излагање поводом Смјерница поднио је минситар Јадранко Прилић. 
 У дискусији су учествовали: Златко Лагумџија, Десанка Рађевић, Миодраг 
Деретић, Расим Кадић, Аднан Јахић, Никола Шпирић и Мирко Бањац.  
 Послије дискусије предсједавајући Перо Скопљак је предложио сљедећи закључак: 
 Представнички дом је размотрио и подржао Смјернице Еворпске уније које БиХ 
треба преузети у сврху реализације мјера и активности око спровођења реформи у Босни и 
Херцеговини. Представнички дом ће донијети властити програм и пратити његову  
реалиазцију сваких два мејсеца.  
 ЗА закључак је гласао 21 посланик, а један  је био против. Предсједавајући је 
коснтатовао да је закључак усвојен. 
 
Ад - 8: Одговори на посланичка питања и птиања посланика 
 
 Посланичка птиања су псотавили: 
 
Смаил Бећирбашић: 
  Зашто није формирана заједничка комисија на нивоу државе, сачињена од 
представника оба ентитета и међународне заједнице, везано за повратак избјеглих и  
расељених лица, а што је обавеза из Њујоршке декларације? Шта је до сада урађено на 
овом питању? 
 
 
 
 
Мирко Бањац: 
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1. Поново поставио питање на које није добио одговор: Шта је са пензијама лица 
која су пензије зарадила у Републици Хрватској? 

2. Зашто се у ентитетима не поштује Закон о избјеглим и расељеним лицима у 
Босни и Херцеговини и зашто се тај закон не поштује у дијелу када лице има право на 
привремени смјештај да би могло ослободити туђу имовину и на тај начин омогућити 
реализацију права из Анекса VII  Дејтонског мировног споразума. 

 
Овим је завршен рад 19. сједнице. 
 
Саставни дио овог записника је магнетограм 19. сједнице Представничког дома 

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине.   
 
 
 
         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
              ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 

             Mр Перо Скопљак 

  


